
Referat ældrerådsmøde den 19. maj kl.9.00 - 13.00 mødelokale Marken, 
Guldborgsund Kommune 

Afbud: Jan og Finn 
Deltagere: Inge – Lise, Conny, Birgit, Bent, Bjarne, Ebbe, Lars, Jane og Peter 

Møde fra kl.9.00 - 10.00 med Udvalget for Ældre og Omsorg samt Centerchef 
for Sundhed og Omsorg Marianne Søgaard. 

Dialog med udvalget om Fremtidens Plejehjemsplan med vægt på Ældrerådets 
høringssvar om placering af nye plejecentre.  
Der var en god dialog om masterplanen og baggrunden, ligeledes baggrund for 
ældrerådets høringssvar.  

1. Godkendelse af dagsordenen.  
Godkendt 

2. Godkendelse af referat fra 24. marts 2025. 
Godkendt 

3. Dagsorden Ældrerådet: 

a) Planlægning af ældrerådets oplæg til 2026 budgetforhandlinger  
Be. nt har udarbejdet notat vedrørende økonomi på ældreområdet, 
herunder sammenligning til omliggende kommuner og 
landsgennemsnittet. Notatet fremsendes til udvalget, administrationen, 
borgmesteren og alle gruppeformænd. Notatet vedhæftes dette referat.  

b) Sag 33: Godkendelse af koncept for helhedspleje efter ældreloven med 
henblik på høring. 

c) Sag 34: Godkendelse af forløbsmodel og serviceinformationer for 
helhedspleje med henblik på høring 

d) Sag 37: Godkendelse af kapacitetsplan for fysioterapi 
e) Valg den 18. november forberedelser: Der blev holdt møde den 28. 

april - opdatering fra valgbestyrelsen. 
Ældrerådsmedlemmerne opfordres til at agitere for valget og der er 
trykt foldere til at dele ud i netværket.  

f) Fælleskøkkenet brugermøde 15. maj 
Byggeri afventer afklaring hos entreprenøren. Referat er fremsendt, 
men fremgår også af hjemmesiden.  

g) § 17 udvalg - Peter. (udkast til anbefalinger – se kommunens 
hjemmeside)  
Ældrerådet har læst det foreløbige udkast og er enige i at der gerne må 
være en prioritering, hvor det som særligt er for ældre fremhæves.  

h) Møde frivilligcentret 15. maj - Bent. 
Bent orienterede om mødet.  



i) Fordeling af billetter til Seniorfestival. 
Onsdag og torsdag er der 2 billetter til ældrerådet. Jane og Bjarne – 
onsdag Conny og Bent – torsdag. 

j) Referat af møder på Nyborg Strand - Bent, Peter, Finn og Inge Lise. 
Årsmødet gik som det skulle og blev indledt med et indlæg af 
ældreministeren. På den efterfølgende dag var der temaindlæg bl.a. 
om frivillige og om manglende adgang til kommunen og 
seniorbofællesskaber. 

k) Møde i Nr. Vedby Hallen den 5. maj - Jane og Inge Lise 
Introduktion om arkitektens tidligere projekter, orientering om 
anvendelse af fællesområder og orientering om lean.  

l) Møde Nr. Vedby Hallen 13. maj - Bent og Peter 
Workshop om beboernes og pårørendes ønsker til fremtidens 
plejehjems indretning 

m) Møde Nr. Vedby hallen 16. maj - Jane og Inge Lise 
Medarbejdernes ønsker til de fremtidens plejehjem. Der kom mange 
gode ønsker.  

n) Sommerafslutning - Bent. 
Forventes afholdt i forbindelse med september mødet.  
 

 4. Orientering samt beslutninger fra øvrige medlemmer 

a) Facebook Lars. 
Væsentlig stigning i visninger. 

b) Teknik, Klima og Miljø samt Trafiksikkerhedsråd - Conny og Lars. 
 

c) Økonomi og budgetter- Bent 
 

d) Socialsektoren: Conny 
 

e) Fagudvalg: Alle.  
  

f) Økonomi ved kasserer - Conny Krog. 
Budget stadig overholdt 
 

5. Eventuelt 
Ældre Sagens koordinationsudvalg vil gerne have møde med ældrerådet og det 
foreslås at blive ved det kommende møde.  
Der er nedsat en gruppe af medlemmer fra Ældre Sagen og ældrerådet til at lave 
oplæg til fælles møde på Den Internationale Ældredag den 1. oktober. 
Ældrerådet deltager ikke i foreningernes dag den 13. september.  
 
 
Næste møde 23. juni 2025. Det forslås at mødet ændres til den 25. juni. Mødet 
afholdes på rådhuset, hvis det er muligt ellers undersøger Jane om der er mulighed 
for, at mødet holdes i Ældre Sagens Hus. 

Peter Müller 
sekretær 
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